
 

 

Aan college van burgemeester en wethouders van Groningen 

 

 

Groningen, 22 oktober 2017 

 

 

Betreft:  vragen ex art. 41 RvO betreffende de mogelijke contacten met de tabaksindustrie van 

  de gemeente Groningen 

 

Geacht college, 

 

Uit onderzoek van de Onderzoeksredactie Tabak, gepubliceerd op de site van het Nederlands 

Tijdschrift voor Geneeskunde, blijkt dat de gemeente Groningen geen of onvoldoende inzicht geeft 

in haar contacten met de tabaksindustrie. Daarmee voldoet de gemeente volgens deze bronnen niet 

aan het Framework Convention on Tobacco Control (FCTC) antilobby-verdrag van 

wereldgezondheidsorganisatie WHO en richtlijnen van het ministerie van VWS. 

 

Volgens het onderzoek is er tijdens een bedrijfsbezoek aan BAT Niemeyer gepraat over 

tabaksregelgeving. Daarbij was het college, in de persoon van wethouder Van Keulen, aanwezig. 

Dit bedrijfsbezoek staat niet in een overzicht met contactmomenten met de tabaksindustrie zoals dat 

is opgevraagd door de Onderzoeksredactie Tabak. De gemeente heeft ook overige contacten met de 

tabaksindustrie niet openbaar gemaakt op de website. Ook zijn volgens het onderzoek andere 

richtlijnen van de staatssecretaris niet opgevolgd: de gedragscode is niet aangepast en ambtenaren, 

gemeenteraad en uitvoeringsorganen zijn niet geïnformeerd over de omgang met de tabaksindustrie. 

 

Naar aanleiding van bovenstaande heeft de SP-fractie de volgende vragen aan u: 

 

1. Klopt het dat de gemeente Groningen niet voldoet aan het framework Convention on 

Tobacco Control (FCTC) antilobby-verdrag van wereldgezondheidsorganisatie WHO en 

richtlijnen van het ministerie van VWS betreffende contacten met de tabaksindustrie? Zo ja, 

bent u net zoals de SP fractie van mening dat dit wel zou moeten? 

 

2. Klopt het dat een afvaardiging van het college aanwezig was bij een bedrijfsbezoek aan 

BAT Niemeyer en dat daar over tabaksbeleid is gesproken? Zo ja, wat was de rol van whet 

college aldaar en wat was de inhoud van het gesprek tijdens deze bijeenkomst? 

 

3. Indien een afvaardiging van het college aanwezig was bij dat bedrijfsbezoek, klopt het dat 

dit niet is opgenomen in een overzicht met contactmomenten met de tabaksindustrie? Zo ja, 

kunt u aangeven waarom niet? 

 

4. Heeft dit contact of andere contacten met de tabaksindustrie invloed gehad op de 

totstandkoming van het nieuwe rookbeleid van de gemeente Groningen? 

 

5. Bent u bereid om te voldoen aan de Framework Convention on Tobacco Control (FCTC) en 

aan de richtlijnen van het ministerie van VWS rondom contacten met de tabaksindustrie. 

Met andere woorden: bent u bereid terughoudend te zijn met contact met de tabaksindustrie 

en indien dit contact er toch is volledige transparantie te geven over het contact? 

 

6. Bent u bereid een volledig overzicht te geven van alle contacten van het college met de 

tabaksindustrie en de inhoud van die contacten in de afgelopen 3 jaren? 

 

7. Bent u het met de SP fractie eens dat het onvoldoende inzicht geven in de contacten met de 



 

 

tabaksindustrie een negatief effect kunnen hebben op het anti-rookbeleid van de gemeente 

Groningen?  

 

 

Hoogachtend, 

 

Daan Brandenbarg 

SP-fractie 

 

 

 


